
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem 
č. 3/2023 ze dne 6.3.2023 

Místo konání :          zasedací místnost obecního úřadu 
Čas zahájení :          17:00 hod      
Čas ukončení :         18:20 hod 
Přítomní členové zastupitelstva obce: Ing. Jiří Horák, František Salavec, MUDr. Ladislava Harrerová, 
Mgr. Miloslav Ryska, MUDr. Lenka Hošková, Vladimír Daňo 
Počet přítomných členů zastupitelstva: 6 
Omluven: MUDr. Jindřich Samek 
Zasedání usnášeníschopné: ano 
Hosté: dle prezenční listiny 
Ověřovatelé zápisu:  MUDr. Ladislava Harrerová, Mgr. Miloslav Ryska 
 
Program jednání :  
1.1    Zahájení, schválení zápisu z minulého zasedání. 
Starosta pozdravil přítomné, konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, tedy nadpoloviční 
většina a tím je zastupitelstvo usnášeníschopné. Zápis z minulého zasedání byl řádně ověřen a vyvěšen 
na elektronické i fyzické úřední desce.  
Diskuze. 
Usnesení č.1/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje zápis z minulého zasedání č.2/2023 ze dne 6.2.2023 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
1.2. Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu. 
Starosta konstatoval, že program dnešního zasedání byl dle jednacího řádu 7 dní předem zveřejněn na 
elektronické i fyzické úřední desce. Dále navrhl ověřovatele zápisu –  MUDr. Ladislava Harrerová, Mgr. 
Miloslav Ryska  
Diskuze. 
Usnesení č. 2/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje program dnešního zasedání  
určuje ověřovatele zápisu -  MUDr. Ladislava Harrerová, Mgr. Miloslav Ryska 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
2. Vyhodnocení výběrového řízení na stavbu „Zpevnění veřejného prostranství v parku a 
před hostincem ve Vysoké nad Labem“ 
Starosta předložil a okomentoval. Schůze výběrové komise proběhla bezprostředně před zasedáním 
zastupitelstva. Byla doručeny tři nabídky od tří firem.  
Před otevřením proběhla diskuze o potřebnosti zpevnění prostranství v parku. Zastupitelé se shodli, že 
jako první bude provedeno zpevnění veřejného prostranství před hostincem U Salavců. 
Komise je vyhodnotila a jako nejvýhodnější vybrala nabídku společnosti Stavo a Sachs Kukleny s.r.o. 
za celkovou cenu 656 168,- Kč bez DPH. 
Diskuze. 
 
 
 



Usnesení č. 3/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje výsledky výběrového řízení na stavbu „Zpevnění veřejného prostranství v parku a před 
hostincem ve Vysoké nad Labem“.  
Pověřuje starostu podpisem Smlouvy o dílo s vítězným uchazečem, kterým je Stavo a Sachs Kukleny 
s.r.o, Honkova 272/22, Hradec Králové, IČ: 25918681 za celkovou cenu 656 168,- Kč bez DPH, ve 
znění dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
3. Zpráva kontrolního výboru a finančního výboru 
Předsedové výborů informovali zastupitele o kontrole ze strany uvedených výborů. Mimo jiné bylo 
kontrolováno i správné využití a vyúčtování poskytnutých dotací. Závěr: vše je bez závad. 
Diskuze. 
Usnesení č. 4/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Bere na vědomí zprávu finančního výboru a zprávu kontrolního výboru, ve znění dle přílohy tohoto 
zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
5. Vyhodnocení žádostí o dotace z rozpočtu obce pro rok 2023, uzavření Smluv o poskytnutí 
dotace pro vybrané subjekty 
Starosta předložil a okomentoval. O dotaci požádalo 7 subjektů, celková požadovaná částka činí 795 
tisíc korun. Zastupitelé postupovali při hodnocení jednotlivých žádostí s odkazem na platná Pravidla pro 
poskytování dotací z rozpočtu obce.  
Zastupitelé se shodli na tom, stejně jako v předchozích letech, vložit do smluv jako jednu z podmínek 
pro poskytnutí dotace spoluúčast na pořádání obecních akcí. Pokud následně finanční výbor při kontrole 
vyúčtování dotací vyhodnotí, že žadatel, kterému byla dotace přiznána, se neúčastní společenského 
života v obci v dostačujícím rozsahu, dotace na následující období může být zkrácena či úplně zrušena. 
Pro příští kalendářní rok budou pravidla poskytování dotací upravena tak, aby bylo více zohledněno 
trvalé bydliště členů sportovního klubu či uživatelů sportovišť. Např. děti s trvalým bydlištěm by měly 
platit nižší členské příspěvky než děti přespolní. Toto bude jedním z požadavků pro přiznání dotace. 
Všem žádostem bylo vyhověno v plné výši, kromě basketbalového klubu BK Vysoká nad Labem. 
Důvodem krácení dotace je to, že s tak vysokou částkou není kalkulováno v rozpočtu obce. 
Diskuze. 
Usnesení č. 5/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje rozdělení dotací pro rok 2023 následovně: 

žadatel Dotace 2023 požadavek Dotace 2023 PŘIZNANÁ 
FK Vysoká nad Labem 300 000 Kč 300 000 Kč 
BK Vysoká nad Labem 335 000 Kč 300 000 Kč 

Renata Šágová, jezdecký klub 10 000 Kč 10 000 Kč 
Myslivecký spolek Podlesí Vysoká n/L 50 000 Kč 50 000 Kč 
Sbor dobrovolných hasičů Vysoká n/L 50 000 Kč 50 000 Kč 

MUDr. Ševčík - pingpong 10 000 Kč 10 000 Kč 
TJ Sokol Hradec Králové 40 000 Kč 40 000 Kč 

celkem 795 000 Kč 760 000 Kč 



 
Konstatuje, že všechny uvedené žádosti splňují povinné náležitosti stanovené zákonem č. 250/2000 Sb., o 
rozpočtových opatřeních územních rozpočtů, resp. jeho novelou provedenou zákonem č. 24/2015 Sb. 
Schvaluje uzavření veřejnoprávních smluv s žadateli uvedenými v tabulce, na částku uvedenou v tabulce 
ve sloupci „Dotace 2023 přiznaná“. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
5 Žádost PROINTEPO - Střední, Základní a Mateřská škola s.r.o., Hradec Králové, o 
příspěvek na neinvestiční a provozní výdaje 
Starosta předložil a okomentoval. Každoročně poskytuje obec soukromým školám neinvestiční příspěvek 
dle počtu žáků s trvalým bydlištěm v obci Vysoká nad Labem. Je to nenárokové, tedy není to povinnost, 
nicméně je to fér, protože soukromé školy jsou financovány podle jiného klíče než školy státní.  
Diskuze. 
Usnesení č. 6/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje poskytnutí neinvestičního příspěvku pro PROINTEPO - Střední, Základní a Mateřská škola 
s.r.o., Hradec Králové, v celkové výši 10 000 korun.  
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Rozpočtové opatření č. 2/2023 
Starosta předložil a okomentoval. Jedná se o přijetí poslední dotace od Ministerstva životního prostředí 
na krajinné prvky, dále o přijetí dotace na volby a další formální účetní přesuny v rámci schváleného 
rozpočtu 
Diskuze. 
Usnesení č. 7/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje Rozpočtové opatření č.2/2023 dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
7. Zpráva inventarizační komise o výsledku inventur za rok 2022 
Předseda inventarizační komise, místostarosta František Salavec informoval zastupitele o výsledcích 
inventur. Výsledek: bez závad. 
V následné diskuzi zastupitelé debatovali o možnosti zjednodušení inventur. Závěr: pokud to bude možné, 
příslušná směrnice bude upravena tak, aby věci v nižší hodnotě, např. do 500 korun, se neuváděly 
v inventurních seznamech.  
Diskuze. 
 
 
 
 
 
 



 
Usnesení č. 8/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje výsledky inventur a inventarizační zprávu za rok 2022 dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
8. Parkovací místa v obytných zónách - finální návrh řešení 
Starosta předložil poslední verzi návrhu zřízení parkovacích míst v obytných zónách. Dále informoval 
zastupitele o tom, že tento návrh poslal ke konzultaci na DI Policie a na odbor dopravy MMHK, dosud 
bez reakce. Případné požadavky uvedených úřadů budou zapracovány do návrhu a s finální podobou 
budou seznámeni občané, kteří budou moci návrhy naposledy připomínkovat.  
Diskuze, bez usnesení. 
 
  
9. Obecní dům - vypracování zadání a vypsání výběrového řízení na zpracování projektové 
dokumentace pro územní řízení a stavební povolení 
Starosta připomněl situaci. Je hotová architektonická studie ve dvou variantách. Tato stavba bude 
dominantou centra obce, je velmi důležité, jak bude budoucí obecní dům vypadat.  
Zastupitelé se shodli, že bude ještě jednou oslovena veřejnost, prostřednictvím ankety a zpravodaje. 
Občané se budou moci vyjádřit ke stávající architektonické studii a případně navrhnout jiné řešení. 
Diskuze o dalším postupu, bez usnesení. 
 
 
10. Informace starosty, různé 
10.1. Dotace z Národní sportovní agentury (NSA) na rekonstrukci šaten a sociálního  zázemí u 
fotbalového hřiště 
Starosta informoval zastupitele, že byla předběžně schválena žádost o dotaci na výše uvedený účel.  
Celkový rozpočet je 890 678 korun a dotace pokryje 80% nákladů. 
Diskuze. 
Usnesení č. 9/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje vyhlášení výběrového řízení na dodavatele stavby: Modernizace kabin a zázemí ve 
sportovním areálu Vysoká nad Labem, dle Podmínek NSA, v souladu se žádostí o dotaci č. KA21-
00629. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Usnesení č. 10/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
prohlašuje, že má k dispozici finanční prostředky potřebné na dofinancování akce: Modernizace kabin 
a zázemí ve sportovním areálu Vysoká nad Labem, dle Podmínek NSA, v souladu se žádostí o dotaci č. 
KA21-00629. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 



 10.2. Spalovna odpadu ZEVO Opatovice 
Starosta informoval zastupitele o tom, že dne 20.2.2023 zveřejnilo Ministerstvo životního prostředí 
informaci o zveřejnění aktualizované dokumentace vlivu záměru na životní prostředí. 
Zastupitelé diskutovali o postoji obce k záměru. Dokumentace je rozsáhlá, je třeba prostudovat, zda 
připomínky obce byly řádně vypořádány. 
Starosta uvedl, že o tématu jedná s vedením města Hradce Králové i s okolními obcemi. 
Závěr: dne 15.3.2023 bude svoláno mimořádné zasedání, na kterém bude odsouhlasen oficiální 
postoj obce.  
Diskuze, bez usnesení. 
 
 
10.3. Uspořádání veřejného prostranství v nové zástavbě. 
Starosta předložil a okomentoval. Prostor v blízkosti kruhových objezdů je v územním plánu veden jako 
veřejné prostranství a leží zčásti na soukromých pozemcích, tedy vlastník si tento prostor nesmí oplotit 
a musí to být přístupné veřejnosti. Na druhou stranu, obec potřebuje souhlas vlastníka pro cokoli, co by 
tam chtěla zřídit (místo pro separovaný odpad, parkovací stání,…). 
Starosta navrhl možnost odkupu části veřejného prostranství od soukromého vlastníka. Na této 
odkoupené části by se mohla zřídit parkovací místa. 
V následné diskusi se zastupitelé přiklonili k názoru, že nejlepší využití uvedeného veřejného 
prostranství je ponechat ho ozeleněné stejně jako dosud. Tedy není důvod cokoli kupovat.  
Diskuze, bez usnesení.  
 
 
10.4.  Čištění JZ svahu kopce Milíř - informace starosty 
Starosta předložil a okomentoval. Ještě v 60. letech 20. století byla JZ stráň Milíře osázená ovocnými 
stromy a travnatá. V současné době je tam nekvalitní náletový porost. Odborný lesní hospodář oficiálně 
vyzval obec k nápravě a vytěžení suchých a poškozených stromů. Je třeba to vyřešit. 
Starosta uvedl, že ideální by bylo stráň vrátit do původní podoby, jak už se to zčásti podařilo poblíž 
schodů na rozhlednu. Proto starosta předložil nabídku společnosti Pestré Polabí a.s. (tato společnost, 
spolu se společností Jaro Jaroměř, již více let zdarma pečuje o stráň pod rozhlednou) na „obnovu sadu“ 
- vykácí, co tam nepatří, nechají jen původní ovocné stromy (dost se jich zachovalo - třešně, hrušně, 
švestky), vyčistí to tam, vyhrabou větve, ostružiník, listí a stařinu. Použitelné dřevo zůstane majetkem 
obce.  
Starosta předložil cenovou nabídku společnosti Pestré Polabí a.s. - 92 000 korun bez DPH. Uvedená 
obnova se týká rozlohy cca 9 000 m2. Platba po odevzdání práce, po částech.  
Diskuze 
Usnesení č. 11/3/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje cenovou nabídku Pestré Polabí a.s., ve výši 92 000 korun bez DPH, ve znění dle přílohy 
tohoto zápisu. 
Pověřuje starostu uzavřením příslušné smlouvy o dílo 

 


